
Nu demult arătam o
situație îngrijorătoare la
Constanța; tot mai mulți

copii sunt aduși la spital cu afecțiuni
specifice sezonului rece, ducând
astfel la o supraaglomerare a Secției
de Pediatrie a Spitalului Clinic
Județean de Urgență ”Sf. Apostol
Andrei” (SCJU) din Constanța. Pur și
simplu medicii nu au de ales și
spitalizează chiar și câte doi copii
într-un pat. Nu îi pot trimite acasă
dacă starea de sănătate nu permite
acest lucru. ”Astăzi dimineață (6
februarie - n.r.) erau internați 111
copii, pe un număr de 75 de paturi.
Nu avem ce să facem, situația ne
impune să internăm și câte doi într-
un pat. Nu îi putem refuza dacă sunt
cazuri de internat”, a declarat, pentru
”Telegraf”, șeful Clinicii de Pediatrie
a SCJU, conf. univ. dr. Cristina
Mihai, făcând referire la spitalizările
din weekend-ul 3 - 5 februarie. Nu a
trecut mult timp și, după weekend-ul
trecut (10 - 12 februarie), când
cabinetele medicilor de familie au
fost închise, situația s-a repetat.
Astfel, de vineri, 10 februarie, ora
8.00, și până luni, 13 februarie, ora
8.00, s-au prezentat la Unitatea de
Primire a Urgențelor (UPU) Pediatrie
214 copii, dintre care 73 au necesitat
îngrijiri pe patul de spital. La fel ca în
săptămâna anterioară, cei mai mulți

copii sunt cu viroze respiratorii. ”Pe
fondul imunității scăzute, în unele
cazuri, cei mici se îmbolnăvesc. Sunt
și copii care provin din familii cu o
situație materială precară, care nu
sunt hrăniți corespunzător vârstei
lor”, explică șeful Clinicii. Ea
recomandă părinților ca în această
perioadă, cu schimbări bruște de
temperatură, cei mici să evite pe cât
posibil colectivitățile, să nu intre în
contact cu persoane bolnave și să se
respecte cu strictețe igiena.

n HAOS ȘI LA UPU ADULȚI! n
Și la UPU Adulți a fost aglomerație
mare. Tot în perioada menționată
anterior, s-au prezentat 706 cazuri

de adulți, dintre care 190 au fost
internați. ”Cei mai mulți pacienți au
fost înregistrați la UPU interne - 426,
în 72 ore. Dintre aceștia, 96 au fost
spitalizați. În același interval, 36 de
pacienți au fost aduși la Camera de
Resuscitare”, potrivit unei informări a
SCJU. Au continuat să vină în UPU
și persoanele din categoria cazuri
sociale. Au fost înregistrați 14 astfel
de pacienți; 13 au

fost transferați la adăpostul
social, după ce au fost supuși
investigațiilor de specialitate, iar unul
se afla încă în investigații.
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Prostia-e-virus-
subtitrat-HD.ro

Cică un sfert dintre angajații din companii
instalează programe software neautorizate și
subestimează gravitatea situației, potrivit unui studiu
al BSA The Software Alliance. Un studiu extrem de
relaxat și optimist, fie vorba între noi. Probabil că
TOȚI angajații cu PC de serviciu fac asta. Asta dacă
nu cumva există cineva care să cumpere WinRAR.
Ăla-i un erou. E oarecum de așteptat ca „specialiștii“
din cine știe ce direcție de investigare a criminalității
software-istice să deschidă un Control Panel și să
zică - „A-ha! Acest Neverwinter Nights 2 e luat de pe
torente! Iar Photoshop-ul ăsta-i crăcuit cu ură!“. Asta
se întâmplă în 25% dintre cazuri. Celelalte 75% n-
apar în Control Panel, că nu-s neapărat cu intenție.
Doar cu prostie. Cum să știe omul normal că
joculețul inofensiv cu urși panda și bomboane care
se prăbușesc a instalat, în background, doi
keyloggeri, un troian și un program cu care hackerii
ruși îți pun placa video la minat bitcoin? Ce să mai
vorbim de filme-seriale-tv-hd-subtitrate.ro.com, care-
ți dinamitează PC-ul cu software mai ilegal decât
traficul de organe. Sau de cei care dau Next-Next-
Yes-Porfavor-Accept atunci când instalează o
mizerie de plugin cerut de site-ul de poker și deschid
porțile iadului electronic. Fac calculatoarele astea un
soi de septicemie informatică, de-ajung
„antibioticele-șoc“, de gen ComboFix și
ADWCleaner, să zică „Nu mă bag, man!“ când
încerci să le rulezi. Ah, și la fel de „nevinovate“ sunt
click-urile date aiurea pe titluri de genul „Are 65 de
ani, dar erecția ține patru ore!“, puse sub un GIF cu
moșuleți-porno. Sau „Scandal uriaș! Război total!
Declarația lui Icsuleanu care schimbă totul“. De-
acolo de infectezi cu altceva, nu neapărat cu
software ilegal virusat. 

Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

Colțul troll-uluiLa Constanța! Istoria se repetă!

ÎNGRIJORĂTOR! În 72 de ore,
medicii au internat 73 de copii!

Ce Megawatt iartă-mă
se-ntâmplă-n energie?

România a început luni dimineață să importe
energie electrică. Ciudat, nu, mai ales că-n
ultima vreme am tot exportat? Ce s-a întâmplat?
Ei bine, consumul intern a depășit producția. Nu-
i rost de panică, însă, explică fostul ministru al
Energiei Răzvan Nicolescu - „Importurile sunt
mai ieftine decât producția internă. Faptul că, la
un moment dat, importăm mai mult decât
exportăm nu înseamnă că avem o problemă în a
ne asigura consumul. Vorbim despre cantități
mici - sub 3%, respectiv 350 MW, față de un
consum național de 9.000 MW. Nu e nicio criză
energetică; să nu uităm că, în ultima perioadă,
mai mult am exportat“. De notat că, în prezent,
cantitatea de energie eoliană produsă în
România se apropie de zero, iar producția la
centrala de capacitate mare de la Brazi, deținută
de Petrom, e-n pauză, din cauza unor probleme
tehnice. „De asemenea, avem rezerve scăzute
de apă în lacurile de acumulare, iar luni a mai
intrat în revizie programată încă o hidrocentrală.
Dar, în același timp, e posibil să preferăm să
importăm mai ieftin, decât să producem mai
scump“, adaugă Nicolescu, în prezent consultant
la Deloitte. La rândul lor, cei de la Ministerul
Energiei au transmis că importurile de luni
dimineață au fost în interesul consumatorilor
finali din România, „care trebuie să aibă acces la
cea mai ieftină energie disponibilă“ - „Inclusiv în
momentele de vârf de iarnă, când consumul
intern a atins maxime istorice, țara noastră a
produs 10.000 - 11.000 MWh, asigurând nu doar
necesarul intern, ci și cantități pentru export,
adică 1.000 - 1.5000 MWh. Suntem un factor de
echilibru în regiune“.
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România a pierdut 3 miliarde de euro de la
UE! Nu-i nimic! Iohannis face referendum!
Nu suntem în stare să facem

nimic, nu suntem în stare să
accesăm banii puşi la dispoziţie de
Uniunea Europeană pentru a deveni
o ţară... europeană, nu suntem în
stare să explicăm de ce nu am fost
în stare să luăm acei bani. Pare că
nu suntem în stare
de nimic constructiv.
Şi este firesc să fie
aşa în condiţiile în
care avem un
preşedinte care
participă la mitinguri
de stradă
neautorizate,
dezbină românii şi
nu vrea ca aceştia
să o ducă mai bine,
întârziind
pronunţarea în ce
priveşte bugetul.
Pare că treaba lui
este să scoată din
respectivul buget al statului zeci de
milioane de euro pentru un
referendum cretin! Şi atât! În rest,
faptul că vom primi din ce în ce mai
puţini bani de la UE pentru că nu
am fost în stare să luăm mai mulţi
nu contează! Şi este extrem de
îngrijorător: o arată datele
autorităților publicate pe site-ul
fonduri-ue.ro. România a pierdut cei
mai mulți bani europeni pe cadrul
financiar 2007-2013 prin Programul
Operațional Sectorial Transport,
respectiv peste 973,1 milioane de
euro! Pe locul al doilea în ceea ce

privește cea mai mare sumă
pierdută se situează Programul
Operațional Sectorial Mediu cu
946,6 milioane euro, iar pe al treilea
- Programul Operațional Sectorial
Dezvoltarea Resurselor Umane cu
circa 852,1 milioane euro. O altă

sumă semnificativă este la
Programul Operațional Regional -
593,1 milioane euro. De asemenea,
s-au mai pierdut 2,7 milioane euro
în cadrul Programului Operațional
Dezvoltarea Capacității
Administrative.

În total, România a pierdut 3,2
miliarde euro din banii alocați pentru
perioada de programare 2007-2013.
Autoritățile au majorat gradul de
absorbție a fondurilor europene pe
cadrul financiar 2007-2013 prin
reducerea alocării banilor europeni
cu 276 milioane euro, la 18,78

miliarde euro. Astfel, absorbția
curentă a fondurilor europene 2007-
2013 a crescut în luna ianuarie,
comparativ cu noiembrie 2016, când
au fost publicate ultimele date, cu
1,2 puncte procentuale, la 82,93%,
deși valoarea declarațiilor de

cheltuieli transmise la
Comisia Europeană a
rămas la același nivel
de 15,57 miliarde de
euro.

În ceea ce
privește absorbția
efectivă, aceasta a
crescut cu 1,15 puncte
procentuale,
rămânând la 14,8
miliarde de euro,
reprezentând la finalul
lunii ianuarie 79,23%.
Pe Programul
Operațional Sectorial
Creșterea

Competitivității Economice
(POSCCE), rata de absorbție
curentă era de 105,47%, pe
Programul Operațional Asistență
Tehnică - 113,42% (include top-up-
ul solicitat de CE), pe Programul
Operațional Sectorial Mediu - 78,55,
pe Programul Operațional Regional
- 85,04%, pe Programul Operațional
Sectorial Dezvoltarea Resurselor
Umane - 73,37%, pe Programul
Operațional Sectorial Transport -
77,31% iar pe Programul
Operațional Dezvoltarea Capacității
Administrative - 98,66%.


